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Vážení spoluobčané,
v úvodu svého článku do žichlínského 
zpravodaje, vycházejícího po volbách 
do obecního zastupitelstva, bych chtěl 
poděkovat všem, kteří se v uplynulém 
čtyřletém období podíleli na chodu 
a správě obce. Mé poděkování patří 
i spoluobčanům, kteří jakýmkoli způ-
sobem přispěli k zlepšování a zkrášlo-
vání Žichlínku, a také všem, kteří 
přiložili ruku k dílu při práci pro obec 
nebo věnoval svůj čas organizaci a pří-
pravě nejrůznějších obecních i spol-
kových akcí. Každopádně bych chtěl 
poděkovat všem zastupitelům za čas 
a práci, kterou vykonali pro obec, také 
občanům za návrhy, podněty i kritické 
připomínky. Gratuluji nově zvoleným 

kolegům do obecního zastupitelstva 
a děkuji voličům za jejich účast ve 
volbách do zastupitelstva obce.
Nechci podrobně popisovat, co všech-
no se za uplynulé čtyři roky podařilo 
vykonat a kdo na tom má největší 
zásluhu. V žichlínském zpravodaji se 
vás snažíme o všech věcech průběžně 
informovat. Myslím si, že se nám 
společně podařilo udělat kus práce, 
který je vidět. Toto hektické období 
umocněné epidemií koronaviru, také 
válkou na Ukrajině a velkými turbu-
lencemi cen nejen ve stavebnictví nás 
také limitovalo v naší práci. Některé 
věci zůstávají k dokončení a nové k vy-
budování. Nyní se musíme věnovat 
dokončení projektu a výstavbě chodní-

ků v okolí hlavní silnice, přípravě 
stavebních parcel, výměně střešní 
krytiny na tělocvičně a obecním úřa-
du. Naprojektován je mostek u školy 
přes Moravskou Sázavu a v návaz-
nosti na tuto akci je potřeba řádně 
rozmyslet využití prostoru v bývalé 
truhlárně. Dále se projektuje budova 
nové mateřské školy pod fotbalovým 
hřištěm.
Ještě jednou děkuji všem, kteří máte 
zájem o naši obec a svou radou, při-
pomínkou či přímou pomocí přispí-
váte k rozvoji naší krásné obce. Na 
závěr přeji nám všem hlavně hodně 
zdraví, dobrou pohodu a krásné 
podzimní dny.

Radovan Filip, starosta obce
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Zdravíme vás po letní pauze zase na-
ším malým ochotnickým okénkem.

V posledním čísle jsme psali o akci 
„Ukliďme Česko“, o vydařené letošní 
pouti a také, jak jsme se chopili šance 
zahrát divadlo na počest Miroslava 
Zounara, resp. na akci, která se konala 
v jeho rodné Osečnici k výročí nedoži-
tých 90. narozenin.

Poté nás čekaly divadelní prázdniny. 
Užívaly jsme si sluníčka, rodinné do-
volené, výlety atd. a hlavně jsme sbírali 
a obdivovali fotografie vás všech, kteří 
se zúčastnili naší letní SOUTĚŽE 
S OCHOTNÍČKEM.

Pravidla soutěže byla jednoduchá. 
Každý, kdo se chtěl do soutěže zapojit, 
si vyzvedl u OÚ malovaný kamínek se 
symbolem ochotníků a vyvezl ho na 
svůj výlet, dovolenou atd. Na těchto 
svých cestách objevil zajímavé místo, 
kde se s našim kamínkem vyfotil. Přišlo 
velké množství krásných fotek a bylo 
nesmírně těžké vybrat nejlepší. Všichni 
členové našeho spolku hlasovali a tři 
fotky s nejvyšším počtem hlasů byly 
vyhlášeny a majitelé získali poukazy 
na sportovní potřeby. Jelikož ale byly 
všechny fotky krásné, rozhodli jsme se 
rozdat drobné ceny všem. Přikládáme 
výherní fotku a ostatní budou k vidění 
na našich facebookových stránkách. 
Moc vám za účast děkujeme a příště 
zase něco vymyslíme;-)

Další akce, na které jsme pomáhali, byl 

Okénko ochotníků

ŽICHLÍNSKÝ ŠKERPÁL. Už tradiční 
pochod na Kozí rybník se v letošním 
roce konal 4. 9. 2022. Trasa byla stejná 
jako každý rok. Od hospody, kde byla 
registrace, se šlo přes most zadní 
cestou, u Šenkýřů bylo první stanovi-
ště – sportovní, fotbalové. U Skálů po 
louce se přešlo dolů k silnici, kde jsme 
se napojili na cestu k poldru. Tam na 
nás čekali páni myslivci se vzduchov-
kami. Od tohoto stanoviště jsme přešli 
polní cestou směrem ke kafilerii, tady 
byli manželé Indrovi na chůdách. Poté 
už jsme se po hlavní silnici dostali na 
odbočku k rybníku, kde bylo poslední 
stanoviště a to ochotnická děvčata, 
která měla připraveny úryvky z filmů 
a pohádek. Konečně jsme dorazili do 

cíle. Tam bylo občerstvení od pana 
Filipa a Táreše, lahodné nápoje a buřty 
na opečení. Všichni dostali diplom 
a perníkovou medaili. Bylo okolo 140 
účastníků. Děkujeme.

Nyní budeme připravovat divadelní 
představení pro vás, Žichlíňáky. V mi-
nulém zpravodaji jsme slíbili podzimní 
představení, ale uvidíme, jak to půjde. 
Čeká nás členská schůze, na které se 
rozhodneme, co budeme hrát a poté 
soustředění, kde chceme intenzivně 
zapracovat na tom, abychom vám co 
nejdříve zahráli.

Děkujeme za vaši přízeň a těšíme se na 
vás.

V následujícím textu bych vás chtěla 
seznámit s nejdůležitějšími událostmi, 
které se řešily na jediném veřejném 
zasedání zastupitelstva obce ve 3. 
čtvrtletí roku 2022.

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 13. 9. 2022

 - Zastupitelstvo obce vydalo Obecně 
závaznou vyhlášku č. 1/2022, kterou 
se zrušuje Obecně závazná vyhláš-

Ve dnech 23. - 24. září proběhly v naší 
obci volby do obecního zastupitelstva 
a zároveň senátní volby.

V senátních volbách u nás se ziskem 
více než 58% z celkového počtu 281 
platných hlasů uspěl Petr Fiala (KDU-
-ČSL + SproK).

ka č. 4/2003 o místním poplatku 
ze vstupného – místní poplatek ze 
vstupného obec nikdy nevybírala, 
proto byla původní vyhláška nadby-
tečná (Pro: 9; Proti: 0; Zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
poskytnutí individuální dotace 
v roce 2022 spolku TJ Žichlínek dle 
zpracovaného konceptu rozdělování 
celkové částky podle počtu dětí a do-

Číslo Název Počet hlasů (absolutní) Počet hlasů (%) Počet mandátů
1. Ochotnický spolek Žichlínek 429 12,95 1
2. Myslivecký spolek Žichlínek 1036 31,27 3
3. Tělovýchovná jednota Žichlínek 314 9,48 1
4. KDU -ČSL a nezávislí 629 18,99 2
5. Sbor dobrovolný hasičů Žichlínek 394 11,89 1
6. Fotbal Žichlínek 511 15,42 1

Nově zvolení zastupitelé obce Žichlínek:

Kandidátní listina Poř. č. kandidáta Kandidát Počet hlasů (absolutní) Počet hlasů (%)
1. Ochotnický spolek Žichlínek 1 Stanislav Pekař 122 28,43
2. Myslivecký spolek Žichlínek 1 Radovan Filip 218 21,04
2. Myslivecký spolek Žichlínek 2 Ondřej Skalický 173 16,69
2. Myslivecký spolek Žichlínek 8 Šimon Daniel 149 14,38
3. Tělovýchovná jednota Žichlínek 1 Ladislav Skalický 97 30,89
4. KDU -ČSL a nezávislí 1 Blanka Indrová 206 32,75
4. KDU -ČSL a nezávislí 2 Ludmila Langrová 100 15,89
5. Sbor dobr. hasičů Žichlínek 1 Jindřich Skalický 86 21,82
6. Fotbal Žichlínek 1 František Filip 148 28,96

Nově zvoleným zastupitelům přejeme mnoho úspěchů s realizací nových schválených projektů a práci v konstruktivním a spolu-
pracujícím prostředí.

Zpracovala Blanka Hubálková

spělých v daném spolku, a to ve výši 
69.735 Kč (Pro: 9; Proti: 0; Zdrželi 
se: 0).

 - V závěru zasedání si vzal slovo sta-
rosta obce a poděkoval zastupitelům 
za čtyři roky práce a za konstruktivní 
a přímé jednání.

Zpracovala Blanka Hubálková

Jednání zastupitelstva obce

Senátní a  komunální volby 2022

V komunálních volbách vyjádřilo svůj 
názor 403 voličů z celkového počtu 
760, což je přibližně 53% oprávněných 
voličů. Výsledky voleb do obecního 
zastupitelstva přináší následující 
přehledy:

Děkuji za podporu při ko-
munálních volbách.

Doufám, že v nadcházejícím 
období nás nečekají žádná 
omezení a my budeme moci 
nadále organizovat kulturní 
akce a zlepšovat naši obec.

Indrová Blanka
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Online prostředí je jako dělané pro 
podvodníky, kteří s obětí nemusí jed-
nat tváří v tvář, a mají tak nekonečné 
možnosti, za koho se mohou vydávat. 
Využívají různých prostředků, aby 
docílili důvěryhodnosti a své postupy 
stále „modernizují“. Kdo by totiž 
nevěřil bankovnímu úředníkovi nebo 
policistovi, když od nich elektronicky 
obdrží oficiálně vyhlížející dokument? 
Jak by je mohl okrást někdo. Kdo si 
chce zboží zakoupit? Pro svoji vlastní 
ochranu je třeba znát, jak tito pacha-
telé operují a co lze od nich očekávat.

Nechcete -li se nechat okrást, měli 
byste vědět, že telefonní hovory od 
bankéřů a policistů o napadení účtu 
bývají zpravidla PODVOD.

a bankovní terminologii. Také v těchto 
případech se způsoby páchání posou-
vají stále kupředu. Policie se setkává 
i s případy, kdy pachatel poté, co 
okrade svoji oběť, shodí masku banké-
ře a vyžaduje po ní intimní fotografie 
výměnou za vrácení peněz.

Dalším způsobem, jak se 
podvodníci snaží podvést 
důvěřivé lidi:
 - Lákají na investice do kryptoměn 

s nadprůměrným zhodnocením 
vložených finančních prostředků

 - Investování do známých společností

 - Využití inzerátu k prodeji zboží – 
podvodník projeví o zboží zájem, 
domluví se s prodávajícím, kterému 
zašle email s odkazem na přeprav-

Policie České republiky - podvody na internetu

Pachatelé se v rámci vishing podvodů 
nejčastěji vydávají za bankéře nebo 
jiné úřední osoby s tím, že užívají 
reálná jména, která lze běžně dohle-
dat na oficiálních stránkách různých 
institucí. Před hovorem si často zjistí 
o dotyčném základní informace, aby 
nabyli vyšší důvěryhodnosti. Oběti 
kontaktují s legendou napadení jejich 
bankovního účtu a naléhají, že je 
potřeba co nejdříve převést prostředky 
na zabezpečený účet, aby o své peníze 
nepřišly. Bankéř tak vyzve svého 
„klienta“, aby nejprve v hotovosti 
vybral veškeré své finanční prostřed-
ky z běžného, případně i spořícího 
účtu, poté, aby si online vyžádal před 
schválený úvěr a hotovost, pak vložil 
do vkladomatu na virtuální měny dle 

ní společnost – například PPL, 
DHL atd. V emailu je umístěný 
internetový odkaz, který po vyplnění 
platební karty a přístupových údajů 
k bankovnictví je podvodníkem 
zneužit a poškozený je okraden.

Jak se bránit:
 - neumožňujte nikomu převod 

finančních prostředků přes Váš 
bankovní účet.

 - i když se veškeré okolnosti tváří, že 
jednáte s oficiální institucí, zbys-
třete. Banky po Vás nikdy nebudou 
žádat provedení převodu, výběr 
z Vašeho účtu v rámci zabezpečení 
či vkládání finančních prostředků 
do vkladomatů na kryptoměny.

 - nikomu neposkytujte vzdálený pří-
stup do Vašeho zařízení, a to i když 

poslaných instrukcí. Peníze mohou 
vylákat i v rámci chatovacích mo-
bilních aplikací, kdy zasílají obětem 
velké množství QR kódů, které slouží, 
jako příkaz k transakci.

Aby pachatelé vypadali věrohodněji, 
používají tzv. spoofing, při kterém 
dokáží napodobit jakékoliv telefonní 
číslo, třeba právě i infolinku banky. 
Celou legendu následně doplní falešný 
policista, který doporučí s banké-
řem spolupracovat a s nikým jiným 
o hovorech nemluvit. Na každý útok 
mají předem vytvořené velké množství 
dokumentů, kterými jsou tiskopisy, 
tvářící se, jako oficiální dokumenty 
vytvořené bankou či policií. Pachatelé 
jsou velmi přesvědčiví a manipula-
tivní, sofistikovaně ovládají češtinu 

se jedná o osobu, kterou znáte nebo 
o bankovní instituci.

 - pokud podvodný hovor již přijmete, 
neváhejte si ho poznamenat a ná-
sledně se s těmito podklady obraťte 
na svoji banku nebo na policii.

 - dávejte si pozor při prodeji Vaše-
ho zboží, pokud Vám chce někdo 
zaplatit, stačí mu číslo Vašeho 
bankovního účtu, nepotřebují další 
údaje k číslu platební karty a kódu 
platební karty.

 - nenechte se do ničeho tlačit, raději 
obchod s dotyčným neuskutečněte.

Buďte opatrní, chraňte si své peníze!

npor.  Mgr.  Milan Horníček
vedoucí obvodního oddělení Lanškroun

Přestože zajištění dostupné zdravotní 
péče je kompetencí kraje a město na něj 
nemá přímý vliv, vedení Lanškrouna na 
hledání dětského lékaře nerezignovalo 
a dlouhodobě se snaží dětské lékaře 
přilákat různými pobídkami. Dosud 
však byla snaha města marná, zejména 
z důvodu nevyhovujícího zázemí ve 
staré poliklinice.

Právě po dokončení polikliniky se 
podařilo mnohaleté úsilí zásadně po-
sunout a v tuto chvíli můžeme říci, že 
město je těsně před uzavřením smlouvy 
s novým dětským lékařem, kterým 
bude MUDr. Ján Bodo, Ph.D. Starosta 
města Radim Vetchý k tomu říká: „To, 
že se podařilo najít pediatra, považuji 
v kontextu jejich celorepublikového 
nedostatku za zázrak. Jsem rád, že 
k tomu velkou měrou přispěla nově 
postavená poliklinika. Od začátku jsme 
doufali, že právě moderní zdravotnické 
zařízení by mohlo být jedním z důvodů 
pro to, aby nový dětský lékař přišel do 
Lanškrouna. To se nakonec potvrdi-

lo a mám z toho radost. Ukazuje se, 
že neotálet s výstavbou bylo dobré 
rozhodnutí. Ať už v návaznosti na růst 
cen nebo právě nedostatek dětských 
lékařů. Jsme připraveni být novému 
pediatrovi maximálně nápomocni při 
spuštění praxe.“

V současnosti v našem městě jediná 
dětská lékařka MUDr. Barbora Ulma-
nová doplňuje: „V Lanškrouně chybí 
jeden pediatr od léta 2015 a dva pediat-
ři od března 2019. V ordinaci MUDr. J. 
Míky pracují od podzimu 2018 lékaři 
z dětského oddělení Orlickoústecké 
nemocnice, kteří si zde plní předates-
tační praxi. Od října 2020 již bohužel 
bez dohledu pana doktora Míky, který 
nás náhle opustil.“

MUDr. Ján Bodo, Ph.D., který by měl 
být novým lanškrounským pediatrem, 
nyní pracuje jako zástupce primářky 
Dětského oddělení svitavské nemoc-
nice. „O výběrovém řízení vypsaném 
Pardubickým krajem mě informoval 

až pan starosta Mgr. Vetchý, při našem 
společném telefonickém rozhovoru. 
Z přístupu pana starosty a města, které 
připravilo krásné prostory v nové mo-
derní poliklinice a motivační balíček, 
je jasně vidět upřímná snaha města 
situaci co nejdřív vyřešit k prospěchu 
pacientů. Po rozhovoru s ním a po 
prohlídce prostorů budoucí ordinace, 
kde jsou velice správně připravené dvě 
čekárny pro infekční a neinfekční část 
provozu, mne myšlenka „přestupu“ 
do Lanškrouna již neopustila,“ říká 
MUDr. Bodo.

O podmínkách nástupu dětského 
lékaře pana Bodo bude muset rozhod-
nout nové zastupitelstvo, které vzejde 
z nadcházejících voleb. Nezbývá než 
zejména dětským pacientům a jejich 
rodičům přát, aby se podařilo dohodu 
uzavřít.

Tisková zpráva města 14.  září  2022

Dětská ordinace v  nové poliklinice může mít už brzy 
svého lékaře

Nová sezona nám začala v polovině 
srpna 2022 zápasy mužů našeho 
A týmu hrajícího okresní přebor II. 
třídy a B týmu hrajícího okresní přebor 
III. třídy.

Koncem prázdnin se rozjela soutěž 
mládeže, kde máme přihlášenou mlad-
ší a starší přípravku a starší žáky.

Novinkou je spojeni našich juniorů se 
sousedními Rudolticemi a hrajeme do-
rosteneckou krajskou soutěž Pardubic-
kého krajského fotbalového svazu.

Po „covidových opatření“ se nám 
podařilo opět navázat družbu se 
slovenským kamarádským týmem TJ 
Tatran Lubica, kam jsme 25. srpna se 
staršími žáky a dorostenci odcestovali. 
Vše začalo v červnu 2019, kdy jsme 
se zúčastnili mezinárodního turnaje 
v Lubici. Lubica přijela v listopadu stej-
ného roku k nám do Žichlínku a pak 
následovala dlouhá covidstopka.

Na Slovensko jsme jeli autobusem, 
navštívili jsme aquapark a termální 
koupaliště Bešeňová a Vrbov. Udělali 
jsme si krásný výšlap kolem Štrbského 
plesa ve Vysokých Tatrách.

Samozřejmě se uskutečnily také přá-

Fotbal Žichlínek

telské mezinárodní zápasy s TJ Tatran 
Lubica s těmito výsledky: dorostenci 
Lubica vs Žichlínek/Rudoltice 9:4; žáci 
Lubica vs. Žichlínek 2:2.

Domů jsme se vrátili v neděli 28. srp-
na, všichni jsme si to užili a udělali 
si pohodový prodlouženy víkend na 
Slovensku.

Velké díky patří Zdenku Fibikarovi za 
bezpečnou jízdu.

Děkujeme dále našim příznivcům za 
návštěvu našich zápasu a přízeň při 
volbách do obecního zastupitelstva 
2022.

Sportu zdar! František Filip, předseda Fotbal 
Žichlínek z.s.
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Soustředění Heroltice

Ve dnech 25. - 28. srpna 2022 jsme 
měli v areálu v Herolticích již 8. sou-
středění kolektivu MH Žichlínek. Ve 
čtvrtek dopoledne jsme dojeli na místo, 
ubytovali se a mohli začít. Počasí nám 
po celou dobu přálo a uskutečnili 
jsme tak vše, co jsme si naplánovali – 
letní biatlon, lesní kros, cestu podle 
azimutu za pokladem, procvičování 
uzlů a střelby ze vzduchovky, zkoušku 
postřehu atd. Zahráli jsme si (dokonce 
i za tmy) oblíbenou (a lehce přejmeno-
vanou) hru „Šlachta a měšťané“. V so-
botu odpoledne jsme grilovali dobré 
maso a večer poseděli u ohně. Program 
letos nebyl tak časově napjatý, jak v mi-
nulosti, byl více na „pohodu“. Věřím, 
že byli všichni spokojeni, a budeme mít 
soustředění i za rok.

Soutěž Třebovice  – Liga MH 
60 m překážek Ústí nad Orlicí, 
1. kolo

Nový soutěžní ročník Ligy 60 m pře-
kážek jsme zahájili 1. kolem v sobotu 
3. září v Třebovici, v krásném hasič-
ském areálu nad nádražím. Probíhaly 
zde vlastně dvě soutěže – běhy na 60 m 
překážek a Liga MH v požárním útoku. 
V běhu na 60 m překážek soutěžící 
přeskočí překážku (dívky a mladší 
chlapci barieru vysokou 70 cm, starší 
chlapci 150 cm), uchopí 2 štafetové 
hadice délky 10 m, přeběhnou kladinu 

ně starší dívky – celkem 41 dívek. Mezi 
nimi i 5 děvčat z SDH Žichlínek, která 
předvedla výborné výkony. Nejlepšího 
umístění dosáhla ta nejmladší – Ka-
mila Pavléková, osobním rekordem 
13,73 s dosáhla na 2. místo!

Hned za ní se na 3. místě umístila 
Tereza Knápková, čas 13,79 s. Další 
dívky se umístily na 12.,13. a 15.místě. 
Krásné výsledky a výborná reprezenta-
ce SDH Žichlínek!

Soutěž Mladkov  – Liga 60 m 
překážek Ústí nad Orlicí, 
3. kolo

3. kolo Ligy MH Ústí nad Orlicí v běhu 
na 60 m překážek se uskutečnilo v ne-
děli dopoledne 18. září v Mladkově.

Počasí mělo k letním teplotám hodně 
daleko, 9 °C, déšť, vítr. Kvůli těmto 
podmínkám všichni běhali jen jeden 
pokus, takže to byl i test nervů, jak se 
s tím, kdo dokáže porovnat.

Přijeli jsme sem sice jen se čtyřmi 
staršími děvčaty, ale všechny se nako-
nec dostaly do top desítky (to se nám 
stalo poprvé) z celkem 38 děvčat (opět 
nejpočetnější kategorie).

Konkrétně:

2. místo Tereza Knápková 15,08 s
4. místo Kateřina Kovářová 15,41 s
8. místo Kamila Pavléková 15,70 s
9. místo Klára Štarmanová 16,40 s

Bravo!

Soutěž Mladkov  – Liga 100 m 
dorostu Ústí nad Orlicí

18. září odpoledne byl v Mladkově 
prvním kolem zahájen nový ročník 
Ligy dorostu Ústí nad Orlicí v běhu na 
100 m překážek. Závodník přeskočí 
barieru (u dorostenek vysokou 70 cm, 
dorostenci mladší a střední 170 cm, 
starší 200 cm), poté uchopí 2 štafetové 
hadice délky 20 m, přeběhnou přes kla-
dinu (dlouhou 8 m) a pak spojí hadice, 
připojí proudničku, spoj na rozdělovač, 
vše samozřejmě v co nejrychlejším 
čase. Vládlo velmi „nesportovní“ 
počasí – déšť, teplota 9 °C, rozmoče-
ná dráha. Proto měl každý jen jeden 
pokus. Tady se ukázaly kvality našich 
soutěžících. V 6 kategoriích jsme získa-
li hned tři 1. místa! To tu ještě nebylo!

Mladší dorostenky
1. místo Kamila Pavléková 23,10 s

Mladí hasiči Žichlínek

(dlouhou 4 m) a pak vše spojí. Náš 
SDH měl zastoupení jen v běhu na 
60 m překážek, ve starších chlapcích 
Vincenc Dušek a Matyáš Tomek, ve 
starších dívkách Kamila Pavléková 
a Eliška Kuřová. Nejlepšího výsledku 
dosáhla Kamila – 7. místo.

Soutěž „Kamenecké 
šedesátky“

V sobotu 10. září jsme jen se dvěma 
dívkami, ve starší kategorii, odjeli do 
Kamence u Poličky, kde se v pěkném 
hasičském areálu konala soutěž „Ka-
menecké šedesátky“, což byl zároveň 
4. kvalifikační závod na MČR v běhu 
na 60 m překážek pro Pardubický 
kraj. Měla jet i Viktorie Břízová, ale 
pořadatelé dva dny před soutěží udělali 
neuvěřitelnou věc – kompletně změnili 
časový rozpis a poslali to e -mailem ve 
čtvrtek odpoledne. Bohužel jsme to 
zjistili až v sobotu ráno. Naštěstí měla 
Viktorka postup jistý už před touto 
soutěží, ale zamrzí to, protože zatím 
dosahovanými časy na předchozích 
soutěžích by zde atakovala medaile.

Ale pojďme k našim výsledkům. Ve 
starších dívkách se Káťa Kovářová 
ve 2. pokusu časem 13,51 s přiblížila 
svému osobnímu rekordu a v závodě 
obsadila 6. místo, Kamile Pavlékové 
se ideálně nepovedl ani jeden pokus 
a časem 14,20 s obsadila 27. místo 
z celkem 83 děvčat.

Střední dorostenky
1. místo Tereza Knápková 22,43 s
2. místo Kateřina Kovářová 22,49 s
8. místo Klára Štarmanová 37,92 s

Starší dorostenci
1. místo Jan Motl 20,77 s

Soutěž Černovír  – Závod 
požárnické všestrannosti 
(ZPV) a  Liga MH 60 m překážek 
Ústí nad Orlicí, 4. kolo

V sobotu 24. září jsme odjeli do Čer-
novíra, kde se v hasičském areálu usku-
tečnil 27. ročník ZPV a také další kolo 
Ligy ÚO v běhu na 60 m překážek.

Do závodu ZPV jsme přihlásili dvě pě-
tičlenné hlídky ve starší kategorii. Úko-
lem hlídky je na trati dlouhé asi 3 km, 
co nejlépe (bez chyb) a co nejrychleji 
zvládnout střelbu ze vzduchovky, zá-
klady topografie, první pomoc, požární 
ochranu, překonání lana a uzly! Naše 
hlídka A nečekaně obdržela trestné 
body za orientaci mapy a jeden chybný 
uzel. V celkovém pořadí z 29 hlídek tak 
skončili na 11. místě, hlídka B obsadila 
25. místo.

Do závodu na 60 m překážek jsme při-
hlásili 5 děvčat ve starší kategorii, které 
si nevedly špatně. Nejlepšího umístění 
dosáhla Kamila Pavléková – 3. místo, 
čas 14,01 s, 5. místo obsadila Kateřina 
Kovářová z celkem 48 dívek.

Mistrovství ČR v  běhu na 60 m 
překážek

Na atletickém stadionu v Benešově se 
v neděli 25. září uskutečnilo 1. mist-

Ve starších dívkách se aspoň jednoho 
kvalifikačního závodu ze 4 zúčastni-
lo 142 děvčat, z Pardubického kraje 
postupovalo 9.

Kateřina Kovářová skončila v kvalifi-
kaci celkově na 6. místě a postoupila! 
Kamile utekl postup těsně – skončila 
na 10. místě (Ale ve středu 21. září 
jsme se dozvěděli, že se uvolnilo jedno 
místo a Kamila Pavléková nakonec 
postoupila také!)

V mladších dívkách obsadila Viktorka 
Břízová také 6. místo a postoupila!!!

Prvního Mistrovství ČR v běhu na 
60 m překážek v Benešově se tak zú-
častnily 3 dívky z SDH Žichlínek!!!

To jsme před začátkem kvalifikace 
vůbec nečekali a je to pro nás další 
obrovský úspěch!

Po Mistrovství ČR dorostu jednotlivců 
v Ústí nad Labem jsme tak letos jeli na 
další Mistrovství ČR!!!

Soutěž Hylváty  – Liga 60 m 
překážek Ústí nad Orlicí, 
2. kolo

17. září pokračovala 2. kolem Liga MH 
Ústí nad Orlicí v běhu na 60 m překá-
žek. Poprvé se soutěžilo v Hylvátech na 
kvalitní tartanové dráze. Přestože bylo 
zataženo a chladno, soutěž proběhla 
v pořádku, plynule a bez problémů.

Nejpočetnější kategorií byly již tradič-

rovství ČR v běhu na 60 m překážek. 
Z každého kraje sem postoupili podle 
předem daných kvót ti nejlepší, v každé 
kategorii bylo 120 závodníků, celkem 
480 mladých hasičů. Každý má dva po-
kusy, do celkového pořadí se počítá ten 
lepší. Mezi nimi měl 3 zástupce i SDH 
Žichlínek. V mladších dívkách Viktorie 
Břízová, ve starších dívkách Kamila 
Pavléková a Kateřina Kovářová. Vik-
torce se nakonec ideálně nepovedl ani 
jeden pokus a s časem 18,03 s obsa-
dila 80. místo. Káťa Kovářová měla 
trošku smůlu, protože jí v 1. pokusu 
nesepnula správně časomíra a musela 
jej opakovat. Skončila s časem 13,92 s 
na 69. místě, Kamila s časem 14,20 s 
na 101. místě. V obrovské konkurenci 
to pro nás bylo hlavně sbírání dalších 
zkušeností, např. ve starších dívkách se 
v rozmezí 1 s seřadilo 40 dívek, takže 
každá maličká chyba byla pak velice 
znát v čase. Soutěž nám ukázala, kde 
držíme krok s nejlepšími a co nám 
k nim také chybí. Budeme pracovat na 
tom, aby to v budoucnu bylo ještě lepší!

Většina lidí má mylnou představu, 
že v hasičském sportu jsou jen klu-
ci. Omyl! O většinu našich úspěchů 
na soutěžích se v posledních letech 
zasloužily dívky! Cennější je to o to víc, 
když na soutěžích je vždy více než 60 % 
účastníků děvčat a nejvíce zastoupená 
je kategorie starších dívek (11-15 let)! 
Děvčata jsou v kolektivu mladých ha-
sičů naprosto samozřejmou součástí! 
Kdykoliv tak i mezi nás může přijít kluk 
nebo holka ve věku od 5 let.

Vedoucí kolektivu MH SDH Žichlínek Jiří 
Mutl
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Mateřská škola

Letošní školní rok je do mateřské školy 
zapsáno prozatím 44 dětí. Ve třídě 
Berušek přivítaly 1. září paní učitelky 
Eliška Glocarová a Aneta Knichalová 
20 dětí, do třídy Soviček nastoupilo 
24 dětí. Sovičky povedou paní učitelky 
Eliška Marková a Petra Mihulková, 
školní asistentka Hana Brodinová.

V měsíci září jsme byli opět pozváni 
na Družstevní slavnosti do místního 
ZOD. Pozvání jsme s radostí přijali 
a strávili jsme příjemné a zajímavé 
dopoledne. Děti se svezly na vleku za 
traktorem a navštívily místní teletník, 
jezdily na traktůrcích, vylezly si do 
kabiny kombajnu a zasoutěžily si, za 
vykonané úkoly byly odměněny.

V tomto období se třídami školky linula 
vůně jablíček. Děti s paními učitelkami 
pekly záviny, sušily a pekly jablíčka, 
pracovaly s nimi při výtvarných činnos-
tech. Uvědomily si, jak se strom mění 
v průběhu ročních období a význam 
ovoce a vitamínů pro naše zdraví.

Poslední zářijový den nás ve školce 
navštívila paní klinická logopedka 
Mgr. Michaela Dvořáková a provedla 
depistáž dětí ze Soviček a doporučila 
logopedickou péči.

Přejeme dětem radostný, hravý 
a úspěšný nový školní rok, ať se jim ve 
školce líbí a s kamarády hezky hraje 
a získají spoustu nových zážitků a po-
znatků☺.

Kolektiv zaměstnankyň MŠ

Základní škola

Naší základní školu v Žichlínku 
letos navštěvuje 44 žáků. Vyučování 
probíhá ve čtyřech třídách. 1. září 
jsme do lavic s radostí přivítali 10 
prvňáčků, které vyučuje Mgr. Gabriela 
Königová. Druháčci pokračují pod 
vedením Mgr. Lenky Knápkové. Žáky 
třetího ročníku vede Radka Špačková. 
Čtvrtý a pátý ročník je spojený a vy-
učuje v něm Iveta Kolenyaková. Paní 
vychovatelkou ve školní družině je 
i nadále Klára Křevká. Náš pedagogic-
ký tým posílila také nová pí učitelka 
Petra Štěpánková a pí asistentka Věra 
Šrámková. O pořádek a příjemné pro-
středí kolem nás se stará pí Dagmar 
Hegerová.

V měsíci září jsme měli příležitost 
navštívit Družstevní slavnosti v ZOD 
Žichlínek a podívat se do zeměděl-
ského areálu. Za příjemně strávené 
dopoledne plné her, soutěží, ale 
i vědomostních disciplín a výtečného 
občerstvení ještě jednou děkujeme.

Připomněli jsme si také Den české 
státnosti. A pro naše nejstarší žáčky 
si navíc jejich paní třídní učitelka 
připravila svatováclavskou bojovku. 
Ze čtvrtka 29. září na pátek 30. září 
proběhlo velmi očekávané Spaní ve 
škole…, tak trochu po indiánsku. Na 
děti čekala šifrovaná, neobyčejná 
cesta sedmi pírek, rozvoj dovedností 
správného indiána, zdokonalení indi-
ánského vzhledu a v samotném závěru 
nesměl chybět kruh přátelství.

Mnohá dobrodružství a další naplá-
nované akcí máme však před sebou. 
Již nyní bychom vás rádi pozvali na 
Slavnost světýlek, která se uskuteční 
1. listopadu.

Přejeme všem krásné podzimní dny.

Kolektiv zaměstnankyň

Ze školy a  školky

V polovině srpna začala příprava 
kadetek tradičně na soustředění ve 
Výprachticích. Počasí bylo skvělé, a tak 
děvčata mohla odtrénovat plnou kapa-
citu 13 tréninků. První testovací turnaj 
byl 20. 8. v Olomouci. Od prvního 
balónu šla děvčata do zápasu naplno 
a hrála dobře. Ve skupině bojovala 
o první místo: 2:0 Olomouc, 2:0 Šlapa-
nice a v dramatické koncovce prohrála 
o dva body set s extraligovým Frýd-
kem Místkem (1:1). S Frýdkem jsme 
postoupily na poměr bodů ze druhého 
místa mezi top 4 a čekala nás ještě 
dvě těžká utkání o cenné kovy. Nej-
dříve extraligový Štemberk. Děvčata 
hrála skvěle a vybojovala vítězství 2:0. 
V posledním utkání nám stačil set proti 
Lanškrounu. Bohužel to děvčatům od 
prvního balónu nesedlo, fatální chyby 
na prvním balónu jim prohrály první 
set. Do druhého setu přibylo odhodlání 
a rozhodlo se v koncovce, která i díky 
rozhodčímu dopadla prospěšně pro 
Lanškroun. O celkovém pořadí roz-
hodoval poměr balónů a pro nás i tak 
krásné 3. místo z osmi týmů, i když 
s hořkostí být dva balóny od zlata.

Druhý přípravný turnaj byl o týden 
později v Uherském Hradišti. Opět 
skvěle obsazený turnaj ligovými 
a extraligovými týmy. A výsledky ve 
skupině smolné jak v Olomouci. Skvělá 
utkání 2:0 Přerov, 2:0 Uherské Hradi-
ště a 1:1 Senica. Bohužel ve skupině 
nám uniká opět o dva balóny první 
místo a z druhého místa jdeme do sku-

Volejbal tým kadetek

piny o 4. - 6. místo. Morálně to děvčata 
nezvládla a prohrávají obě utkání 
a končí na 6. místě z 12 týmů. Ale i tak 
pochvala za pěkná tři utkání.

24. 9. jsme odehrály premiérová utkání 
v druhé lize kadetek (U20). Je to dosud 
nejvyšší soutěž, jaká se kdy v Žich-
línku hrála. Požadavky jsou na tuto 
soutěž vysoké, jak herně, finančně, tak 
zázemím, a proto budeme hrát domácí 
utkání v Tatenici.

V domácím prostředí jsme přivítaly 
Svitavy. První set byl hodně nervózní 

a spoustou chyb jsme darovaly první 
set soupeři. Od druhého setu se děvča-
ta srovnala a hrála do koncovky 25:23 
pro nás. Od třetího setu šla výkonnost 
nahoru a dokázaly jsme to udržet po 
zbytek dne. V konečném výsledku 3:1 
a v druhém utkání 3:0.

Další domácí utkání nás čekají 9. 10. 
s Poličkou, 29. 10. s Pardubicemi, 
12. 11. se Žďárem.

Děkujeme obci Žichlínek a obci Sázava 
za podporu!

Za tým Iveta Marková, Ladislav Vilč

Od 22. do 26. 8. probíhalo volejbalové 
soustředění na kurtech ve Výprachti-
cích za účasti 11 hráček. Počasí nám 
první dva dny moc nepřálo, ale tréno-
valo se alespoň uvnitř a o přestávkách, 
když nepršelo, na kurtech. Od středy se 
počasí umoudřilo a bylo opravdu ved-
ro. Trénovalo se třikrát denně po dvou 
hodinách, takže si myslím, že toho 
děvčata měla dost, ale když se naskytla 
příležitost, hrála až do tmy.

V pondělí nás překvapil od osmi večer 
výpadek elektřiny, kdo se nestihl 
osprchovat, měl smůlu, tekla studená 
a byla tma. Při projížďce na kole jsme 

promokli durch, ale služba v kuchyni, 
kde se děvčata střídala po dvou, uvařila 
čaj a bylo dobře. Domů jsme odjeli 
v pátek na kolech se zastávkou v Sá-
zavě na hřišti a na poldru. Celý týden 
jsme zakončili obědem na ZOD.

Jinak bychom chtěli poděkovat panu 
starostovi, že povolil panu Jaromíru 
Motlovi dovoz obědů až na kurty, panu 
Motlovi za ochotu a ZOD Žichlínek za 
příznivou cenu obědů. Děvčatům chut-
nalo, polévku si dávala i ke snídani.

M. Skalická

Volejbalové soustředění děvčat
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RYCHTA

Za feudálního zřízení byly vykonavately 
panských rozkazů na vsi rychty. Byly to 
větší selské usedlosti, zpravidla dědičné, 
a měly za svůj výkon různé výhody 
a práva. Rychtáři nemuseli robotovati 
na panském, ale byli povinni udržo-
vati různá řemesla, obvykle: hospodu, 
kováře, koláře a mlýn. Stará původní 
Žichlínská rychta, vznikla při osídlení 
obce, ležela naproti nynějšímu kostelu 
a byla postavena ze dřeva. První známý 
rychtář, jmenovaný litomyšlským bisku-
pem Janem II, byl Ota Lapide r. 1365.

V r. 1561 koupil tuto rychtu Jan Vikto-
rin. V držení tohoto rodu byla rychta do 
r. 1885.

Roku 1624 vyměnil Lichtenstein tuto 
rychtu s pozemky za dvůr Hiršlavský.

Z pozemků této původní rychty, ke kte-
rým připojil pozemky 4 statků, utvořil 
dvůr.

Dřívější dvůr Hiršlavský, jako rychta, 
r. 1668 vyhořel do základů a byl v témž 
roce znovu vystavěn. Žichlínská rychta 
měla právo honu a rybolovu. Musi-
la však udržovat kovárnu, hospodu 
a mlýn. Byla povinna vyslati 2 pěší a 2 
jízdné pacholky, kdykoliv to vrchnost 
potřebovala. Na rychtě do r. 1848 robo-
tovali sedláci z č. 56, 65, 97 a 1 chalup-
ník z č. 114 jako na panském dvoře.

Roku 1878 vyhořela rychta opět a byla 
postavena zděná v nynějším rozsahu.

Poslední Viktorin rychtu rozparceloval 
mezi 15 rolníků. Zbytek pozemků, 
20 ha orné půdy a 8 ha luk, prodal 
r. 1885 J. Kreucigrovi. Rodina Kreu-
cigerů hospodařila zde do r. 1919, kdy 
rychtu pronajali Adolfu Vrbanovi, který 
zde byl do r. 1931. Od r. 1931 do května 
r. 1945 byl nájemcem E. Lerch.

DVŮR

Dvůr, zřízený r. 1304 nazýval se Giršlav-
ský (Jiršlavský, Hyršlavský), ležel v kot-
lině v místech nynější rychty a příslušel 
k hradu Krotenfůru (Žabinec). Tento 
dvůr byl směněn r. 1624 za původní 
rychtu a připojením 4 statků byl utvořen 
dvůr o výměře přes 200 ha.

Stará rychta byla v r. 1702 zbořena (dle 

jiné verze vyhořela) a postaven dvůr 
nynějšího rozsahu. Lichtensteinové 
hospodařili na tomto dvoře do r. 1854. 
Nařídili robotní povinnost tak že:

 - 25 sedláků robotovalo 2 potahy 3 – 
4 dny v týdnu

 - 4 sedláci robotovali 1 – 3 dny v týdnu
 - 3 chalupníci robotovali ruční prací 

2,5 dne v týdnu
 - 26 zahradníků robotovali ruční prací 

1 den v týdnu

Mimo to robotovali na lukách sedláci 
a ostatní zemědělci z vesnic: Výprachtic, 
Heřmanic, Čermné a Nepomuku při 
sklizni sena a otavy.

Krátce po zrušení roboty pronajala 
Lichtensteinská správa dvůr různým 
zájemcům. Prvním pachtýřem byl Jiří 
Smejkal, později Mohelnická cukrovar. 
Společnost. V r. 1926 byl dvůr Pozem-
kovým úřadem konfiskován a r. 1927 
rozparcelován.

ŠKOLA

První škola byla zřízena r. 1664. Dřevě-
ná budova stála v zahradě před koste-
lem. Roku 1795 byla malá nevyhovující 
budova zbořena, a postavena na témž 
místě přízemní budova zděná. Později 
byla budova zvýšena o 1 poschodí. Stojí 
v tomto stavu dosud a je používána za 
kancelář MNV, JZD, záložny a klubovny 
ČSM. Do r. 1859 byla škola lokální, poz-
ději změněna na školu triviální a farní.

R. 1908 – 9 byla postavena nynější 
budova školy na místě zbořeného statku 
č. 65 koupeného od J. Süsse. Náklady 
na tuto budovu byly 70 000 K.

KOSTEL

Původní kostel se připomíná již v roce 
1380 v místech nynějšího domu č. p. 
125 (Ant. Haas). Za válek husitských 
byl zbořen.

V r. 1678 byl postaven kostel dřevěný se 
zděnou věží – v místě nynějšího kostela. 
Byl spravován farou v Lanškrouně.

R. 1725 byl postaven italským stavi-
telem Antonios de Sala na témž místě 
kostel zděný, který stojí dosud.

Na věži jsou 2 zvony, první 
z r. 1465 s českým nápisem od mistra 

Petra z Vys. Mýta, druhý z r. 1532 s re-
nesančním latinským nápisem. Dva 
zvony z r. 1506 a 1810 byly odevzdány 
v 1. světové válce. Zvony, které jsou 
zde nyní a které byly odebrané ve 2. 
světové válce, byly takřka náhodou po 
válce objeveny ve skladu v Hamburku 
v Německu a dovezeny zpět.

Původní obrazy a malba kostela byla od 
Jana Umloufa z Kyšperka. Monstrance 
a kalich jsou z 1. polov. 18 století.

Hodiny na věži pořízené r. 1777 byly 
r. 1907 opravené, ale pro sešlost byly 
vyměněny r. 1926 za nové. Poněvadž 
Lichtenstein, jehož rodový erb dosud 
nad hlavním vchodem do kostela visí, 
jako patron kostela ničím na pořízení 
nových hodin nepřispěl, nebyl na stranu 
věže obrácené ke dvoru dán ciferník.

Hřbitov jest pořízen kolem kostela 
r. 1769. Dříve byl hřbitov při děkan-
ském kostele v Lanškrouně.

Při stavbě silnice r 1843 bylo řečiště 
Sázavy změněno do nynějšího stavu 
a tím byl hřbitov značně zmenšen. 
Památné jsou náhrobky rodiny Vikto-
rinů a náhrobní kámen evangelického 
kněze vpravo od postranního vchodu do 
kostela.

Budova fary postavena r. 1769. Podlé-
hala však faře v Lanškrouně. Prvním 
zdejším farářem byl jmenován r 1859 
Ant. Kukula.

Fara dostala k používání lánek polí při 
staré veřejné cestě do Lukové a louku 
na Krotenfluru mimo zahradu při farní 
budově.

26. července 1914 vypovědělo Rakous-
ko Srbsku válku. Za zmínku si vzalo, 
že srbští příslušníci spáchali atentát na 
rakouského následníka trůnu Ferdinan-
da a jeho manželku Žofii, a kteří byli 
v Sarajevu v Bosně zastřeleni. Postupně 
vypovídali si navzájem válku všechny 
evropském a mnohé asijské státy. Válka 
nabyla ohromných rozměrů a trvala do 
1. listopadu 1918.

Ze Žichlínka narukovalo během této 
války 174 mužů, padlo a zemřelo 33 
mužů, raněno 31 muž, zajato 12 mužů.

Za této války vypukla r 1917 v Rusku 
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O prázdninách 13. srpna jsme již po 
několikáté pořádali rybářské závody 
o „divoké prase“. Závodu se zúčastnilo 
34 rybářů. Závod je omezen na počet 
závodníků z důvodu velikosti rybníka. 
Rybářské klání bylo rozděleno do dvou 
poločasů a probíhalo dle místních pra-
videl. Místo si každý závodník losoval. 
Hodnocení ulovených ryb: ušlechtilá 
ryba (kapr, lín, amur, tolstolobik) 1 cm 

Rybářské závody v  Žichlínku

= 1 bod, bílá ryba (plotice, okoun, cejn) 
1 kus = 1 bod.

Počasí přálo, občerstvení bylo zařízeno, 
rybě se zas tak moc na háček nechtělo.

Vítězem se stal pan Drábek Alois, 
v součtu získal 307 bodů, druhý v pořadí 
byl pan Hrubý Stanislav st. s počtem 
bodů 266 a třetí pan Ficner Jiří s 176 
body. Největší rybu ulovil pan Horák 

Zdeněk, a to kapra 53 cm. Nejvíce kusů 
ryb ulovil pan Zukal Luděk, a to 81 ks, 
což ale na bednu nestačilo.

Chtěl bych pogratulovat oceněným 
a ostatním poděkovat za účast.

Příští rok plánují členové MS Žichlínek 
další ročník.

Za MS Žichlínek Skalický Ondřej, 
předseda spolku

revoluce, car byl svržen a po těžkých 
vnitřních bojích s kontrarevolucionáři 
a zahraničními interventy prohlá-
šen Svaz sovětských socialistických 
republik. Zahraniční Češi a zajatci 
vytvořili vlastní vojenské jednotky zvané 
legionáři. Tyto jednotky utvořili v Rus-
ku, Francii, Itálii a Americe. Za vedení 
prof. T. G. Masaryka, Eduarda Beneše 
a M. R. Štefanika bojovali proti Ra-
kousku a Německu. Účel jejich boje byl 
osvobodit slovanské národy v Rakousku 
a zřídit samostatný stát.

Dne 28. října 1918 prohlášena byla Čes-
koslovenská republika. Mimo to prohlá-
sili svoji samostatnost Poláci, Maďaři 
a Jugoslávie. Zbytek Rakousko – uher-
ské říše, Rakousy a alpské země, utvořili 
republiku Rakouskou. Po vzniku ČSR 
vyhlásili Němci v Čechách samostatnou 
provincii. „Deutschböhmen“ se sídlem 

v Liberci. Hlavním zástupcem byl 
Dr. Pachner a H. J. Lodgman von Auen. 
Za lanškrounský okres byl delegátem 
Wilhelm Meixner, rychtář z Albrech-
tic. Němci v Čechách neuznávali ČSR 
a považovali její trvání za dočasné. 
Jednotlivá německá města musila býti 
obsazena vojskem přijíždějícím z fronty 
a německé posádky odzbrojeny.

Prvním presidentem republiky zvolen 
odbojový pracovník prof. Tomáš G. 
Masaryk.

V únoru 1919 provedeno kolkování 
papírových peněz. V Žichlínku bylo ke 
kolkování předloženo 292 000 Kč.

R. 1927 byl zkonfiskovaný Lichten-
steinský dvůr rozparcelován a pozem-
kovým úřadem přidělen 6 ti českým 
kolonistům: Janu Křivohlávkovi z Bys-
trce, Janu Coufalovi z Dolní Čermné, 

Frant. Švobovi z Hoštejna, Fr. Motlovi 
z Nepomuku, Jar. Vaníčkovi z Bystrce 
a Josefu Sibrtovi ze Slavonína. Toto češ-
tí kolonisté dostali přiděleno… ha půdy, 
místní Němci v drobných přídělech 
68, 79 ha půdy. Josef Síbrt později svůj 
příděl předal Vojtěchu Vičarovi.

V r. 1927 byla též provedena elektrifika-
ce obce.

V tomtéž roce zřízena pro děti kolonistů 
česká škola. V r. 1934 byla postavena 
nová budova české školy. Stavebníky 
byli Jan Coufal, Fr. Motl a Vojtěch Vičar.

Dne 18. 12. 1935 po odstoupení presi-
denta republiky zvolen Edvard Beneš 
druhým presidentem.

Dne 14. 9. 1937 zemřel bývalý president 
T. G. Masaryk.



Zpravodaj obce Žichlínek 4/2022 vydává obec Žichlínek. Žichlínek 3, 563 01 Lanškroun; Tel.: 465 324 552, 465 325 010; www.zichlinek.eu. Vychází 4x ročně. Počet stran: 12. 
Příspěvky je možno zasílat na e -mail: zpravodaj@zichlinek.eu. Redakční zpracování: Mgr. Dana Krátká, Mgr. Blanka Hubálková, Monika Šulová; grafické zpracování: Anežka 
Langrová. Uveřejněné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko vydavatele. Redakční rada neodpovídá za názory, mluvnické a stylistické chyby autorů textů. Vyhrazuje si právo texty 
redakčně krátit. Tisk:DOBEL, s. r. o. Dolní Čermná. Náklad 320 ks. Neprodejné. Pro vnitřní potřebu. Distribuce zdarma. Příští číslo vyjde v lednu 2023. Uzávěrka 30. 12. 2022

ŽICHLÍNEK – SVOZOVÝ PLÁN PRO ROK 2022

Měsíc
Směsné odpady popelnice Svoz plastu popelnice Svoz papíru popelnice

úterý (v  sudém týdnu) úterý (v  lichém týdnu) pondělí (v  lichém týdnu)

Leden 11 25  4   3 31  

Únor 8 22  1   28   

Březen 8 22  1 29  28  

Duben 5 19  26   25   

Květen 3 17 31 24   23   

Červen 14 28 21   20   

Červenec 12 26  19   18   

Srpen 9 23  16   15   

Září 6 20  13   12   

Říjen 4 18  11   10   

Listopad 1 15 29 8   7   

Prosinec 13 27  6   5   

SKLO: 2. únor, 4. květen, 3. srpen, 2. listopad

KOV: 17. leden; 14. březen; 9. květen; 4. červenec; 29. srpen; 24. říjen; 19. prosinec

Jubilanti Kalendář akcí
20. 10. 2022 Divadelní představení Amina ex Machina

27. 11. 2022 Rozsvícení stromečku

04. 12. 2022 Mikulášské dílny

05. 12. 2022 Mikuláš v  Žichlínku

08. 12. 2022 Česko zpívá koledy

termín bude upřesněn Adventní koncert

24. 12. 2022 Betlémské světlo

07. 01. 2023 Tříkrálová sbírka

20. 01. 2023 Myslivecký ples

28. 01. 2023 Sportovní ples

17. 02. 2023 Hasičský ples

Jubilanti 80 a  více let ve 
3. čtvrtletí roku 2022

Anna Mrázková, 84 let,
Marie Křivohlávková, 90 let,
Jaromír Šrámek, 83 let.

Jubilantům ze srdce blahopře-
jeme a do dalších let přejeme 
hodně zdraví a pohody!


